
PROTOKÓŁ NR XXI/2021 
z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 14 lipca 2021 
 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000 – 1053, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 
Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie 
samorzad.gov.pl/gmina-bransk  lub www.bransk.pl  w zakładce SESJE RADY GMINY  

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Brzozowski Marek 
2. Górska Paula 
3. Kadłubowski Marek 
4. Krasnodębska-Bobel Honorata 
5. Krasowski Tadeusz 
6. Matysiak Adam Wiesław 
7. Moczulska Elżbieta 
8. Płonowska Grażyna 
9. Półtorak Mariusz 
10. Rułka Franciszek 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
3. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
4. Agnieszka Dąbrowska  podinspektor Ref. RI 
5. Łukasz Twarowski   Adwokat 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu 
 
Przed otwarciem obrad XXI sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 
chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała klauzulę 
RODO.  
 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła obrady XXI 
sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy 
stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  

https://samorzad.gov.pl/gmina-bransk
http://www.bransk.pl/


 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  
   Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji          
w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego               

w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole 
Filialnej w Świrydach 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych         
i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Brańsk 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na 
lata 2021-2030 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk w celu przekazania go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m³ odprowadzanych 
ścieków 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów 
w gminie Brańsk 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania błędu 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą 
„Dokumentacja na przebudowę i rozbudowę drogi powiatowej Nr 1695B odcinek 
Oleksin - Widźgowo” 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021rok 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2021-2026  

16. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
17. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych 
18. Sprawy różne 
19. Zamknięcie obrad  

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Gminy 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu         
z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk.  
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 



 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 

   Następnie Wójt Gminy w formie prezentacji, przedstawił zadania bieżące realizowane              
w gminie, m.in.: zakupiono drugi silos o pojemności 80 ton, który umożliwi zwiększenie 
produkcji betonu i załadowanie na raz 3 samochodów, zakończono budowę drogi Chojewo-
Pace, w trakcie jest budowa drogi Klichy-Burchaty, w dalszej kolejności przygotowanie drogi 
w Holonkach, w Szmurłach wraz z przebudową zjazdu, zamiar przebudowy dachu na 
budynkach gospodarczych w Brzeźnicy, naprawiono drogę konfliktową w Olędzkich, która 
została odkrzaczona i nawieziona,  wykonano molo-podest nad stawem przy GOUK                
w Kalnicy, odbyło się spotkanie grupy seniorów w ramach realizowanego Projektu,                   
w Ośrodku Kultury, w dniu wczorajszym rozwiązano problem ciśnienia wody w sieci 
wodociągowej podawanej ze Stacji Uzdatniania Wody w Kalnicy.  
 
Ad. 5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXI Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 35/2021 z dnia 5 lipca 2021r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego                 
w Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej           
w Świrydach: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. 
Izydora Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej w Świrydach” 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 
   Uchwała Nr XXI/173/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
utworzenia punktu przedszkolnego w Szkole Podstawowej im. por. Izydora 
Kołakowskiego w Domanowie, Szkole Filialnej w Świrydach stanowi załącznik Nr 6 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad. 7 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych             
i innych form wychowania przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Brańsk:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 



 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form wychowania 
przedszkolnego w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Brańsk” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXI/174/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych i innych form wychowania przedszkolnego           
w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Brańsk stanowi 
załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
    
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii rozwoju ponadlokalnego na 
lata 2021-2030" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 4) 
 
   Uchwała Nr XXI/175/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w celu opracowania i realizacji strategii 
rozwoju ponadlokalnego na lata 2021-2030 stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 
 
 
Ad. 9 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk, w celu przekazania go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Brańsk w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 



 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 
   Uchwała Nr XXI/176/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Brańsk w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 
stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 
 
Ad.10 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m³ odprowadzanych 
ścieków: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie ustalenia dopłaty do 1 m³ odprowadzanych ścieków” 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3  do oryginału protokołu - lista nr 6) 
 
  Uchwała Nr XXI/177/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
ustalenia dopłaty do 1 m³ odprowadzanych ścieków stanowi załącznik Nr 10 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad.11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie 
Brańsk:  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 7) 
 
   Uchwała Nr XXI/178/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla wybranych obszarów w gminie Brańsk stanowi załącznik Nr 11 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania błędu: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 



 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie sprostowania błędu” 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 8) 
 
Uchwała Nr XXI/179/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
sprostowania błędu stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 
 
Ad.13 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Dokumentacja na 
przebudowę i rozbudowę drogi powiatowej Nr 1695B odcinek Oleksin - Widźgowo”: 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                            
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku 
Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Dokumentacja na przebudowę                      
i rozbudowę drogi powiatowej Nr 1695B odcinek Oleksin - Widźgowo”: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 9) 
 
   Uchwała Nr XXI/180/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 
dofinansowanie zadania pod nazwą „Dokumentacja na przebudowę i rozbudowę 
drogi powiatowej Nr 1695B odcinek Oleksin - Widźgowo” stanowi załącznik Nr 13 do 
oryginału protokołu. 
 
Ad.14 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021r: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 10) 
 



   Uchwała Nr XXI/181/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie zmian            
w budżecie gminy na 2021 rok stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 
 
Ad.15 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2021-2026:  
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                              
z zaproszeniem na sesję, był też dostępny na stronie internetowej gminy w zakładce „Sesje 
Rady Gminy” 
 
Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad uchwałą w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 
2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026: 
 Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do oryginału protokołu - lista nr 11) 
 
   Uchwała Nr XXI/182/2021 Rady Gminy Brańsk z dnia 14 lipca 2021r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz 
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2021-2026 stanowi załącznik Nr 15 
do oryginału protokołu. 
 

Ad. 16 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

W okresie między sesjami do Biura Rady nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. 
Podczas toczących się obrad również interpelacji, zapytań i wniosków nie złożono. 

Ad. 17 Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych:  

Ze względu na brak interpelacji, zapytań i wniosków, odpowiedzi nie udzielano. 
 
Ad. 18 Sprawy różne: 
 

    Wójt Gminy Pan Andrzej Jankowski poinformował, o rozwiązanym problemie 
niskiego ciśnienia w sieci wodociągowej, zasilanej ze Stacji Uzdatniania Wody                 
w Kalnicy,   po pisemnej interwencji  w dniu 13 lipca 2021r. mieszkańców wsi Załuskie 
Koronne, Olszewek, Świrydy, Poletyły, Olędzkie, Olszewo. 
Wójt Gminy m.in. powiedział, że w dniu wczorajszym z rana zostały podjęte działania, 
sprawdzano ciśnienie wody wychodzącej z hydroforni w Kalnicy, później                            
w przepompowni Załuskie Kościelnych, rozmawiano telefonicznie z automatykiem, 
który wyjaśnił na czym polega problem, w związku z tym polecono konserwatorowi 
podniesienie ciśnienia w sieci. Problem z wodą powstał w wyniku niedopatrzenia, 
samowoli, konserwatora, który mówił, że nie może podnieść ciśnienia, bo rury 
popękają. Takie zachowania nie mogą mieć miejsca w przyszłości, na co Wójt będzie 
bardziej zwracał uwagę.  Za zaistniałą sytuację Wójt Gminy przeprosił wszystkich 
mieszkańców sołectw, dotkniętych problemem. 
 

 Pani Grażyna Płonowska Przewodnicząca Rady Gminy w imieniu mieszkańców, 
którzy licznie podpisali się pod podaniem, podziękowała za tak szybką reakcję 
Wójta i rozwiązanie problemu. 



 

 Radna Pani Paula Górska w imieniu mieszkańców, nie tylko Sołectwa Olszewek, 
ale innych sołectw wymienionych w podaniu, podziękowała za tak szybką reakcję             
i usunięcie powstałej usterki (niedopatrzenia), która była niejednokrotnie 
wcześniej zgłaszana do urzędu. Wyraziła zadowolenie, że udało się szybko 
naprawić                     i nadzieję, że w przyszłości sołectwa nie będą borykały się 
z tak dużym problemem. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski w nawiązaniu do słów Wójta Gminy o samowoli 
pracownika, zwrócił się z pytaniem, czy są ogólne przepisy, wytyczne regulujące 
ciśnienie wody w sieci, czy każdy konserwator robi, co chce, jak to wygląda? 

 

 Wójt Gminy wyjaśnił, że konserwator jest doświadczoną osobą, chociaż bardzo 
ostrożny we wszystkich działaniach. Następnie Wójt poinformował, że podczas 
szukania sposobu rozwiązywania problemu, posiadł wiedzę od automatyka na 
temat funkcjonowania pomp w hydroforni, ciśnienia w sieci wodociągowej. 
Zapewnił, iż sam będzie bardziej zwracał uwagę - pilnował, aby do podobnych 
incydentów nie dochodziło. 

 
    Radny Pan Marek Kadłubowski zadał pytanie w temacie dróg betonowych, czy 

lanie betonu na drogi przy tak wysokich temperaturach jest bezpieczne? 
 

 Wójt Gminy udzielił odpowiedzi że nie ma żadnych przeciwskazań do budowy 
dróg  z betonu w takich warunkach pogodowych, bardziej boi się                             
o pracowników. Zachęcił radnych do obejrzenia, jak to wszystko wygląda na 
miejscu. Wyjaśnił, że przy wylaniu długiego odcina drogi, może powstać 
pęknięcie, ale wówczas nie robi się przecięcia. 
 

    Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała czy Wójt Gminy zaplanował 
już termin wykonania chodników w miejscowości Mień? 

 Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że gdy skończy budowę dróg, wówczas 
zacznie budowę chodników. 

 
    Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy, o poparcie 

sprawy,        z którą zwrócił się do Starostwa,  w zakresie poprawienia bezpieczeństwa 
na przejściu przy  Szkole Podstawowej w Chojewie. Obecnie stojący znak 
ograniczenia prędkości do 30/h nie jest przestrzegany,  samochody przejeżdżają        
w tym miejscu z dużą prędkością.  
 

 Wójt Gminy poinformował, że w tej sprawie  było zgłoszenie telefoniczne do 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg, ale jeszcze raz zostanie wysłane 
oficjalne pismo. 

 Radny Witold Sierocki zasugerował zgłosić sprawę przez Mapę Zagrożeń, co 
poparła także Przewodnicząca Rady Gminy. 

 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel i Radna Paula Górska zwróciły uwagę, 
że funkcjonowanie Mapy Zagrożeń nie przynosi pożądanych rezultatów, 
ponieważ interwencje są podejmowane - często wobec mieszkańców, albo po 
miesiącu, gdy nikt już nie wie, o co chodziło, więc odległość w czasie jest 
największym problemem działania tego systemu. 
 

    Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z kolejną prośbą do Wójta Gminy,              
o poparcie sprawy przebudowy odcinka drogi brukowej z Kalnicy do Kiersnowa. 



Poinformował, że już wcześniej były składane pisma do Starostwa o tę drogę, ale 
temat jest bardzo „ciężki”. Rozumie, że nie da się wszystkiego zrobić naraz, ale może 
uda się wciągnąć tą inwestycję w plany wieloletnie Powiatu. 

 Wójt Gminy poinformował, że zostały podjęte działania w zakresie poważnych 
inwestycji drogowych, na prawie 9 km dróg powiatowych, więc na razie należy 
skupić się na tych wydatkach, gdzie udział gminy wyniesie  ok 3 mln. zł. 
Ponadto Gmina musi realizować inne swoje zadania, m.in. dokończyć 
przebudowę Stacji Uzdatniania Wody w Kalnicy (2022r) i o ile się uda we 
wrześniu rozpocząć przebudowę hydroforni w Koszewie. W związku z tymi 
inwestycjami należy zwracać uwagę na wydatki i zadłużenie gminy, które przy 
realizacji wszystkich pomysłów radnych, może sięgnąć 50%, a wówczas mogą 
pojawić się inne głosy, że Wójt zadłuża gminę. Biorąc pod uwagę wszystkie 
okoliczności i  choć niektóre inwestycje są wygodne dla niektórych 
mieszkańców, to Wójt musi dbać  o wizerunek całej gminy. 
 

    Radna Pani Anna Żero odnosząc się do drogi z Kalnicy w stronę Kiersnowa,               
o której mówił Radny Kadłubowski poinformowała, że swego czasu również wystąpiła 
o jej asfaltowanie, na co otrzymała odpowiedź, że jest brak środków finansowych. 
Natomiast zwróciła uwagę na jeszcze jeden problem – krzaków przy drodze, które 
utrudniają widoczność.  
   W dalszej dyskusji radni wskazywali, iż Powiat zaniedbuje swoje obowiązki                   
w zakresie dróg zarówno w Kiersnowie jak i drodze Oleksin-Widźgowo, krzaki nie są 
koszone i zagrażają bezpieczeństwu. 
 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska przypomniała, że do 30 września 
2021r. trwa Spis Powszechny Ludności i Mieszkań. To jest obowiązek spisowy. Od 
23 czerwca br. ruszyli w teren rachmistrzowie spisowi, którym mieszkańcy nie mogą 
odmówić spisu, jeżeli do nich dotrą. Stopień osób spisanych na terenie gminy Brańsk 
jest stosunkowo niski: mieszkań ok. 24%, mieszkańców 32%. Sekretarz zachęciła do 
udziału w Spisie, poinformowała także o Punkcie Spisowym w Urzędzie Gminy na 
sali konferencyjnej, gdzie mieszkańcom udzielana jest pomoc w dokonaniu spisu. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zadał kolejne pytanie odnośnie wcześniej poruszanej 
sprawy -wypłacania środków finansowych za udział w akcjach gaśniczych na 
indywidualne konta strażaków, zapytał czy coś ustalono w tej sprawie, aby te środki 
wpływały na konto jednostki OSP? 
 

 Pani Anna Wiśniewska Skarbnik Gminy poinformowała, że każdy strażak             
jeżeli ma taką wolę, może napisać upoważnienie i złożyć w gminie w celu 
przekazywania jego uposażenia za udział w akcji gaśniczej na konto jednostki 
OSP. Gmina sama z siebie nie może zadecydować o przekazaniu na 
jednostkę OSP uposażenia strażaka. Zostały opracowane druki 
upoważnienia, które można pobrać w urzędzie. 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska powiedziała, że do 
jednostek OSP zostaną przekazane wytyczne, w  jaki sposób będzie można 
przekazywać środki na konto Stowarzyszenia OSP. 

 Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z pytaniem do Wójta Gminy, 
kiedy we wsi Mień,  będzie wykonywane zadanie ze środków Funduszu Sołeckiego? 

 Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że mieszkańcy podjęli decyzję, na co 
wydadzą pieniądze, więc mogą zadanie realizować, natomiast Wójt może 
pomóc w jego realizacji, gdy będzie miał „moce przerobowe”, a na chwilę 



obecną takich nie ma. Mieszkańcy muszą podjąć działania we własnym 
zakresie, albo cierpliwie czekać. 

 
Ad. 19 Zamknięcie obrad: 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska  o godz. 1053 zamknęła obrady XXI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się 
modlitwą  ”Pod Twoją Obronę….”  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 
/-/Alina Adamczyk                                                                         /-/Grażyna Płonowska   


